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Stavební akce probíhající 
v Dobřichovicích

Již dlouho nenastala v  Dobřichovicích situace, 
kdy by najednou probíhalo hned několik samo-
statných stavebních akcí. Nyní jich však probíhá 
souběžně hned pět.

Tou první je oprava ulice Lesní, na kterou se 
městu podařilo získat dotaci z  prostředků Mini-
sterstva pro místní rozvoj. Na této stavbě se 
bohužel potýkáme s  nemalými komplikacemi, 
které vedly k nutnosti prodloužit termín realizace 
o  měsíc, když stavba měla být původně hotova 
již na přelomu srpna a září. Problémy této stavby 
spočívaly jednak v  tom, že bylo nutno provést 
sanaci podloží, které bylo podmáčené, s  čímž 
projekt nepočítal. To vedlo k  nutnosti víceprací. 
Dalším problémem bylo, že některé dílčí práce 
nebyly provedeny v  odpovídající kvalitě, nebyly 
technickým dozorem převzaty a  stavební firma 
je musela předělat. Obojí ve výsledku vedlo ke 
zdržení stavby. Za dlouho trvající nepohodlí, způ-
sobené stavbou se proto všem obyvatelům ulice 
omlouváme.

Od 2. září probíhají též práce na ulici Palac-
kého. Ač by se mohlo zdát, a  bylo by to zcela 
logické, že jde o jednu stavební zakázku, ve sku-
tečnosti se jedná de facto o stavby dvě. Jednou 
je rekonstrukce vozovky, na níž jsme po opako-

vaném podávání žádostí uspěli a  získali dotaci 
od Ministerstva pro místní rozvoj, podobně jako 
u  ul. Lesní, ale z  jiného dotačního programu. 
Druhou, bezprostředně navazující stavbou, je 
rekonstrukce chodníků v  této ulici, na niž jsme 
získali finance z programu IROP, tedy z prostředků 
Evropské unie.

Obě zakázky přitom vyhrála jedna sta-
vební firma (PORR), byť na každou muselo být 
dle dotačních pravidel vypsáno samostatné 
výběrové řízení. To, že na stavbě pracuje jedna 
stavební firma, a  ne dvě, je v  tomto případě 
výhodou, protože obě stavby bezprostředně 
souvisí a  nehrozí tak, že jedna stavba bude zdr-
žovat a komplikovat stavbu druhou. Obě stavby 
totiž koordinuje jeden stavbyvedoucí.

Vozovka ulice Palackého dostane nejen nový 
povrch, ale především lepší odvodnění. Stávající 
vpusti dešťové kanalizace, které kvůli malému 
podélnému spádu ulice nefungovaly příliš spo-
lehlivě, jsou nahrazeny štěrbinovými žlaby, které 
by dešťovou vodu měly odvádět mnohem lépe. 
Chodníky budou provedeny mozaikou z drobné 
mramorové kostky, vjezdy pak ze žulové dlažby, 
podobně jako např. v ulici 5. května.

S  rekonstrukcí Palackého ulice jsou samo-
zřejmě spojena dočasná dopravní opatření, 
kdy provoz je omezen pouze na jeden směr 
a v druhém směru jezdí auta po objížďce vedené 
ulicemi Vítovou a  5. května. Až bude probí-

hat frézování stávajícího povrchu a  následně 
pokládán nový asfalt, bude muset být bohužel 
ulice uzavřena kompletně. Předběžný termín 
uzavírky, který však ještě může být upraven (o 
čemž bychom vás informovali na webu města) 
je 11. – 13.10. Za omezení a  diskomfort způso-
bený probíhající stavbou se obyvatelům ulice též 
omlouváme.

Aktuálně je také dokončována výměna 
zhruba 1/3 svítidel veřejného osvětlení v  Dobři-
chovicích. Konkrétně jde o  380 úsporných LED 
lamp, které nahrazují starší lampy s  několikaná-
sobně vyšší spotřebou energie. I na tuto akci jsme 
získali dotaci, a  to v  rámci programu Národního 
plánu obnovy.

Poslední stavební akcí, kterou pravděpo-
dobně ani nezaznamenáte, je první etapa 
výměny vodovodního potrubí výtlaku od 
vodního zdroje v Řevnicích k vodojemu horního 
tlakového pásma. Toto potrubí se nenachází ani 
na našem katastru, nýbrž na katastru Řevnic, ale 
pro Dobřichovice je nesmírně důležité, protože 
přivádí vodu do vodojemu, který zásobuje polo-
vinu Brunšova pitnou vodou. Práce na výměně 
tohoto potrubí by měly začít koncem září. Tato 
stavba jako jediná není financována z  dotace, 
ale z  vlastních prostředků města, určených na 
obnovu vodovodní infrastruktury.

Petr Hampl

O čem jednala rada

Od posledního vydání Informačního listu se Rada 
města Dobřichovice sešla pouze jednou, a  to 3. 
září.

Starosta nejprve informoval radní o  stavu 
plnění úkolů plynoucích z předchozích zasedání 
rady:

 v termínu byly dokončeny a převzaty opravy 
aco drainů a přilehlé dlažby a asfaltů v ulici 5. 
května

 dotace na chodníky v  Palackého ulici – pro-
běhlo výběrové řízení na zhotovitele; vítězem 
se stala společnost PORR, tedy stejný zhotovi-
tel, který již pracuje na rekonstrukci vozovky; 
práce v ulici Palackého byly zahájeny 2. 9.

 rekonstrukce Lesní ulice – probíhají stavební 
práce, termín dokončení byl posunut na 
konec září z důvodu nutnosti sanace podmá-
čeného podloží; posun termínu není v  kolizi 
s  termíny stanovenými dotací, je zde dosta-
tečná rezerva

 dotace na veřejné osvětlení – objednána sví-
tidla, práce probíhají, aktuálně vyměněny cca 
2/3 svítidel

 rekonstrukce DpS Dobřichovice – město stále 
čeká na vydání DIO od MÚ Černošice, který 

zatím neobdržel od DpS všechny podklady; 
DpS byl urgován
Na zasedání rady přijal pozvání Dr. Ing. J. 

Pergl, který zhodnotil finanční situaci POBERA 
za rok 2023 a předložil finanční plán na rok 2024. 
Zároveň radní seznámil s návrhem nového účto-
vání za svoz, kdy by se místo ceny za svezenou 
komoditu, motohodiny ve městě, mezi obcemi 
rozpočítané motohodiny za převozy na skládky 
apod. mělo od 1. 1. 2025 fakturovat dle reálného 
počtu vysypaných nádob – tento návrh bude 
projednán na říjnovém zasedání zastupitelstva.

Dr. Ing. J. Pergl ujistil radní, že společnost 
POBERO je aktuálně soběstačná a  pro rok 2024 
je její chod naplánován tak, aby byla z  pohledu 
hospodářského výsledku autonomní a  nepo-
třebovala další dotaci ze strany obcí. Stejně tak 
by měla vypadat i  budoucnost společnosti, kdy 
by v optimálním případě mělo dojít ke srovnání 
vkladů obcí.

Radní informaci o  finanční situaci svozové 
společnosti přivítali jako první skutečně rele-
vantní zprávu tohoto typu.; zásadní důraz byl 
v  průběhu diskuze kladen na pravidelný repor-
ting – ten by měl zprostředkovávat starosta, který 
se bude účastnit pravidelných jednání DSO Pobe-
rounské odpady, podklady budou rovněž radním 
k dispozici na sdíleném disku. Přesto by členové 

rady uvítali podrobnější report ze strany Dr. Ing. J. 
Pergla v přibližně půlročních intervalech.

Místostarostka Ing. Radka Alexy PhD. zároveň 
okomentovala personální změnu v POBERU, kdy 
Mgr. J. Marek ukončuje ke konci října svoje akti-
vity ve firmě BOS a bude se věnovat funkci ředi-
tele pouze v POBERU. Zástupci DSO požádali Mgr. 
J. Marka o  předložení konkrétního návrhu pra-
covní náplně a  mzdy, která se zvýšením úvazku 
souvisí.

O pozvání do rady požádali zástupci společ-
nosti „ETNA“ spol. s  r. o., kteří přednesli zprávu 
o výměně části lamp na VO.

Aktuálně je v  rámci uvedené dotace vymě-
něno něco přes 2/3 z celkových 380 svítidel. Sta-
rosta konstatoval, že o dotaci na další lampy lze 
požádat do konce roku, zmínil však názor někte-
rých občanů na nedostatečné osvícení v místech, 
kde už k výměně došlo.

Zástupci společnosti „ETNA“ vysvětlili důvod 
těchto pocitů – podmínkou dotace jsou para-
metry svítivosti, ta je pak ještě diferencovaná 
ohledně lokality (roli hrají např. určení prostoru 
etc.); zároveň je vyhláškou stanovena minimální 
i maximální svítivost, velikost kužele, směr světla, 
rozestupy sloupů VO apod.; v  případě, že by 
vedení města trvalo na zvýšení intenzity osvět-
lení v  lokalitách, kde již byly lampy vyměněny, 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Foto na titulní straně: Ivan Hlas Trio na zámku 12. září, autor Hynek Moravec
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bylo by třeba světla přetřídit a na tato místa vrátit 
staré lampy, jinak by mohl hrozit požadavek na 
vracení dotace.

Na závěr se radní shodli na tom, že měla-li 
by pokračovat snaha o  další výměnu lamp VO 
prostřednictvím dotace MMR, je třeba vytipovat 
ulice, které nejsou tak exponované a  kam by se 
nová svítidla dala umístit – starosta zadá tento 
úkol projektantovi.

Společnost Elektroštika, s. r. o. předložila 
radě cenovou nabídku na opravu osvětlení soch 
v prvním úseku sochořadí v Karlické ulici. Stáva-
jící osvětlení je již delší dobu nefunkční. Nabídka, 
obsahující rovněž zemní práce, byla vypracována 
ve spolupráci s  obchodním manažerem společ-
nosti „ETNA“ spol. s r. o.

Pan V. Dohnal ještě doplnil, že v  cenové 
nabídce není zahrnuto osvětlení sochy „Světluš-
čin dům“; tam přichází v úvahu varianta osvětlení 
této sochy z nejbližšího sloupu VO (včetně umís-
tění regulace); v  případě, že se budou na místě 
provádět výkopové práce, lze do ulice Karlická při 
této příležitosti ještě přidat jeden sloup VO.

Radní s cenovou nabídkou souhlasili.
Radní obdrželi žádost o stanovisko k záměru 

přístavby a nástavby dvou chat na rodinný dům 
v  ulici Na Vyhlídce od společnosti DOB-Invest 
a. s. týkající se přístavby a  nástavby dvou chat 
na rodinný dům na pozemku p. č. 2955/21 a na 
pozemcích 2955/3, 2955/4, 2955/5, 2955/28, 
2955/30.

Rada konstatovala, že investor předložil radě 
k vyjádření dokumentaci pro posouzení souladu 
navrhované stavby s  platnou územně plánovací 
dokumentací, radním však přísluší vyjadřovat se 
k  stavebním záměrům v  rámci řízení vedených 
podle stavebního zákona a k příslušné dokumen-
taci, která má mít rozsah daný vyhláškou. Zaslaná 
dokumentace nebyla podána v  rámci takového 
řízení a nemá odpovídající rozsah. Zároveň rada 
není orgánem, který schvaluje soulad s  územně 
plánovací dokumentací. Rada se tedy vyjádří až 
v  rámci příslušného stavebního řízení a  k doku-
mentaci v rozsahu odpovídajícímu vyhlášce.

Radní v  podkladech rovněž obdrželi návrh 
nového vzhledu www stránek. Součástí úpravy 
stránek by mělo být zároveň i zpřehlednění menu 
tak, aby na stránkách bylo možno informace 
snadněji a  přehledněji vyhledávat. Po schválení 
vzhledu stránek bude jejich ostrý provoz spuštěn 
cca do jednoho měsíce – radní k návrhu nevyjád-
řili žádné připomínky.

Agentura GEI-ŠA z. s. předložila žádost 
o  mimořádný grant k  akci Festival svíčkové. 
V  řádném termínu podávání žádostí o  granty 
pořadatelé nepředpokládali, že se festival bude 
konat, rozhodnutí o pořádání této akce padlo až 
v létě. Jedná se o akci, která si dle názoru starosty 
zaslouží podporu a navrhl proto žádosti vyhovět 
– radní s tímto návrhem souhlasili.

Rada se rovněž zabývala žádostí o  zábor 
veřejného prostranství artistické skupiny Mistral 
– kvůli nedobré zkušenosti z  předchozích let 
(poškození chodníku, nepořádek) rada žádosti 
nevyhověla.

Jeden z  obyvatel Tyršovy ulice požádal 
o  přijetí opatření zpomalujících provoz v  ul. 
Tyršova; radní však pokládají aktuální opatření 
za dostatečná – vznikla dlouhodobým monito-
ringem situace na komunikaci; v  případě radi-

kálního zhoršení bude rada ve spolupráci s KÚSK 
a PČR DI případně přijímat další opatření.

Místostarostka Ing. Radka Alexy PhD. před-
kládá informaci o  68. výzvě OPŽP – termín ze 
srpna byl posunut na 20. listopadu 2024 a vzhle-
dem k  vysoké poptávce byl snížen příspěvek 
na kompostéry na 55%, u  re – use center na 
50% a  podle celkové částky na tyto preventivní 
kroky je možnost k  tomu získat 20% z  nákladů 
na nádoby; bude se jednat o  poslední možnost 
jakýchkoli dotací pro tyto účely, dále už je pro 
obce a města plánována pouze fi nanční podpora 
formou půjček apod.

-tjmnk-

Svoz bioodpadu, termíny 
svozů nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu 
pro rok 2024
První svoz bioodpadu byl letos naplánován na 
čtvrtek 14. března 2024; předpokládáme, že 
stejně jako v loňském roce bude bioodpad svážen 
až do druhé poloviny prosince, konkrétně do 19. 
12. 2024; v exponovaném období (polovina října 
– konec listopadu) se pak pokusíme vyjednat se 
svozovou společností vyvážení bioodpadu každý 
týden a  zároveň (stejně jako v  letošním roce) 
plánujeme zařazení mimořádného lednového 
a únorového svozu – samozřejmě v závislosti na 
klimatických podmínkách.

Svozová služba jej bude vyvážet zájemcům 
z předchozích let, zájemci noví pak mohou kon-
taktovat kolegyni V. T. Homolovou (+420 730 175 
154, homolova@dobrichovice.cz).

Termíny svozu velkoobjemového a nebezpeč-
ného odpadu pro rok 2024 jsou následující:

 velkoobjemový odpad: 14. prosince
 nebezpečný odpad: 23. listopadu

Rozvrh svozu u  VO a  NO byl optimalizován 
a v roce 2024 bude vypadat takto: 

 9:00 – 10:00: u nádraží v ulici Tyršově
 10:20 – 11:20: před městským úřadem v ulici 

Vítově
 11:40 – 13:00: před budovou MŠ v  ulici Bře-

zová – Francouzská
 13:20 – 14:00: u recyklačního dvora na ulici 5. 

května
O pravidlech svozů VO a  NO a  o harmono-

gramu umístění kontejnerů pak budeme ještě 
informovat před každým jednotlivým svozem 
formou SMS info, na webových a facebookových 
stránkách města.

-tjmnk-

RE-USE centrum 
v Dobřichovicích: 
Příležitost pro ekologickou 
recyklaci a spolupráci 
s místními firmami

S narůstajícím důrazem na udržitelnost a ochranu 
životního prostředí získávají RE-USE centra stále 
větší oblibu. Tato centra (RE-USE = znovupoužití) 
jsou o druhé šanci pro materiály a výrobky, které 
by jinak skončily na skládce. V  Dobřichovicích 
budeme v příštím roce zřizovat na sběrném dvoře 
RE-USE centrum, které se bude zaměřovat na 
recyklaci papírových krabic a malých spotřebních 
předmětů z  domácností. jako jsou menší kusy 
nábytku, kuchyňské potřeby, hračky nebo drobné 
spotřebiče. Tento projekt nejen snižuje množství 
odpadu, ale také poskytuje příležitost pro místní 
fi rmy a obyvatele k udržitelnému využívání zdrojů.

RE-USE centrum je místo, kde lidé mohou 
odevzdávat věci, které již nepotřebují, ale stále 
jsou v dobrém stavu a mohou najít další využití. 
Namísto toho, aby tyto předměty skončily na 
skládce, dostávají zde druhý život. Zájemci 
mohou své nepotřebné věci zdarma odevzdat 
na sběrném dvoře, kde jsou následně roztříděny 
a nabídnuty k dalšímu použití.

Jedním z  nejčastěji používaných obalových 
materiálů jsou papírové krabice a výplňový mate-
riál, např. bublinková folie. Po jednom použití však 
končí v kontejneru. RE-USE centrum jim dá druhou 
šanci tím, že je nabídne místním fi rmám pro opako-
vané použití, například pro balení a zasílání zboží.

RE-USE centrum nejen přispívá k  ochraně 
životního prostředí, ale také posiluje místní eko-
nomiku. Lokální fi rmy mohou využívat materiály, 
které centrum nabízí, a tím snižovat své náklady na 
nákup nových obalových materiálů. Město Dobři-
chovice aktivně hledá fi rmy z blízkého okolí, které 
by měly zájem o odběr papírových krabic z RE-USE 
centra. Tyto krabice mohou být ideálním řešením 
pro společnosti, které chtějí minimalizovat své 
náklady na obaly a  zároveň přispět k  udržitel-
nosti. Pokud máte e-shop nebo jiný podnik, který 
využívá papírové obaly, neváhejte kontaktovat 
městský úřad v Dobřichovicích a zjistit, jak můžete 
spolupracovat (mistostarostka@dobrichovice.cz, 
cvrckova@dobrichovice.cz, tel. 724339732).

Další informace k odpadovému hospodářství 
najdete na webu města Dobřichovice: https://
www.dobrichovice.cz/prakticke-informace/
odpady-obcane/odpady/

Radka Alexy, místostarostka
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Volnočasové aktivity

Zpravodajství ze školy

V dopise, kterým Městský úřad na konci června 
oslovil všechny tzv. osoby samostatně výdělečně 
činné (OSVČ) a vyzval je k povinnému uzavření 
smlouvy o likvidaci odpadů, se praví:

„Základním právním předpisem v  oblasti 
nakládání s  odpady je zákon č. 541/2020 Sb., 
o odpadech a o změně některých dalších zákonů, 
v platném znění. Ten stanoví, že každá právnická 
nebo fyzická osoba oprávněná k podnikání, je 
původcem odpadů a jako taková má řadu povin-
ností.“

Je to nepřesná formulace. Ze zákona nevy-
plývá, že by všichni podnikatelé fakticky měli být 

původci odpadu. Uvedený zákon stanoví povin-
nosti pro všechny fyzické i právnické osoby, které 
vytvářejí odpad, a  to včetně OSVČ. Pokud tyto 
osoby při své podnikatelské činnosti odpad nevy-
tvářejí, žádné povinnosti pro ně z tohoto zákona 
nevyplývají.

Takto bylo osloveno v  naší obci přes 900 
OSVČ. Jsou to lidé, kteří jsou výdělečně činí 
v  nejrůznějších pozicích. Kromě živnostníků, 
kteří zde mají provozovnu, tak jsou to lidé, kteří 
prostě jen působí na volné noze: experti, pro-
jektanti, ajťáci. Učitelé, hudebníci, herci a  jiní 
umělci. Literáti, redaktoři, publicisté, překlada-

telé. Řemeslníci, pracující na stavbách v širokém 
okolí. A  pak taky lidé v  typicky zaměstnanec-
kých profesích, působící na smlouvu v různých 
firmách. Také makléři, manažeři a velkoobchod-
níci. Lidé pobírající příjmy z  autorských práv. 
Atd. Svoji činnost vykonávají v  podstatě kde-
koliv.

Je dobré, aby tito lidé věděli, že pokud při své 
výdělečné činnosti žádný odpad nevytvářejí, tak 
tuto skutečnost mohou stvrdit čestným prohláše-
ním zaslaným na městský úřad. Tím bude jasné, 
že se na ně uvedená povinnost nevztahuje.

Jan Vaculík

Slavnostní přivítání 
prvňáčků

V pondělí 2. září jsme již tradičně na školní 
zahradě prvního stupně přivítali nové prvňáčky. 
Letos jich bylo 63. Některé děti radostně poska-
kovaly, jiné se trochu obávaly a někomu ukápla 
i slzička, ale nakonec to všichni zvládli a spo-
lečně se svými paními učitelkami vkročili pravou 
nohou do budovy školy. 

Paní ředitelka měla radost, že mezi rodiči 
poznává naše bývalé žáky a dětem popřála, aby 
se jim ve škole líbilo a chodily tam rády. Rovněž 
pan starosta nám všem přál, ať se nám společně 
daří a dětem se ve škole líbí. 

My všichni už se na společnou práci s dětmi 
těšíme.

      Petra Mejstříková Sulková 

                     6. Olympijské hry  
                     ZŠ Dobřichovice 

Letošní rok je olympijský a  naše škola opět, po 
osmi letech, 23. 9. 2024 zahájí slavnostním cere-
moniálem 6. Olympijské hry Dobřichovice 
2024.

Na celý týden se škola promění v olympijskou 
vesnici a všichni žáci se stanou členy jednotlivých 
výprav různých států světa. 

Sportování proběhne v  duchu našeho hesla: 
„Není důležité vyhrát nad ostatními, ale sám 
nad sebou.“

Rodičovská kavárna

Srdečně zveme rodiče na neformální setkání 
s  názvem „rodičovská kavárna“, které se usku-
teční 10. 10. od 17:00 do 19:00 hod. v  budově 
II. stupně v  čítárně (jedná se o  prostor, který je 
dostupný přímo ze dvora školy). Toto setkání 
přináší možnost pro společnou komunikaci mezi 
rodiči, pedagogy a dětmi, v rámci které je možné 
si popovídat o  nejrůznějších tématech. Věříme, 
že se tato setkávání stanou příjemnou tradicí, 
kterou plánujeme obohatit návštěvami odbor-
níků a  zaměřit se na aktuální témata. Těšíme se 
na viděnou.

ZŠ Dobřichovice

Pečení sladké a slané – 
sobotní dopoledne v DoDu

Dobřichovický domek navázal spolupráci s Mar-
celou Soukupovou, majitelkou firmy Koláčové 
dobroty a pekařkou, která nedávno získala za své 
koláčky ocenění Regionální potravina Středočes-
kého kraje.

Chcete se od Marcely naučit, jak si připra-
vit domácí kynuté těsto a  upéct z  něj výborné 
koláče? 

Zúčastněte se našeho workshopu pro 
rodiče s  dětmi: v  sobotu 28. září od 9:00 do 
11:30 můžete v  DoDu strávit příjemné provo-
něné dopoledne a  odnést si na sváteční stůl 
pravé domácí koláče. V  průběhu října, listo-
padu a prosince budeme pořádat další sobotní 

pečení, ale už jen pro děti. Rovněž od 9:00 do 
11:30 děti budou s Marcelou péct sladké i slané 
dobroty:
12. října – Kynuté těsto (sladké pečení)
19. října – Kynuté těsto (sladké pečení)
2. listopadu – Slané záviny
9. listopadu – Třené těsto
16. listopadu – Podzimní slané koláče
30. listopadu – Vánoční perníčky

Názory čtenářů

Slavnostní přivítání prvňáčků
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Zajímavosti

7. prosince – Vánoční cukroví a slané dobroty na 
Silvestra
14. prosince – Vánočky

Workshop i  kurz pro děti se konají v  DoDu 
v  Ruské ulici 836. Můžete se přihlásit na celý 
kurz nebo na jednotlivé soboty. Místo je potřeba 
si předem rezervovat (více na našem webu). 
Workshop i  kurz jsou spolufinancovány z  pro-
jektu Šablony OP JAK a je zdarma, účastníci hradí 
pouze poplatek za suroviny.

Libuše Stupavská, www.dobrichovickydomek.cz

Angličtina pro dospělé 
v Dobřichovickém domku

Koncem září opět začínají kurzy angličtiny 
v Dobřichovickém domku. Rádi uvítáme zájemce 
každého věku.

Plánovaný rozvrh kurzů pro dospělé:
středa 9:15 – 10:30 – konverzace – středně 

pokročilí
pátek 10:30 – 11:45 – mírně pokročilí II
pátek 9:00 – 10:15 – začátečníci I (v nabídce)
Římská číslice u  kurzů označuje přibližný 

stupeň pokročilosti. Čas i  den lekcí lze po 
domluvě mírně přizpůsobit.

Výuka probíhá v malých skupinkách, zaměřu-
jeme se na praktická i aktuální témata s cílem pře-
devším “rozmluvit se“ a  porozumět slyšenému. 
Vybrané učební texty s  potřebnou gramatikou 
jsou doplňovány poslechem a sledováním videí. 
Cena za lekci je 195,- Kč za 75 min. při počtu 4 
a více studentů. Platí se za pololetí.

Můžete počítat s  ukázkovou lekcí zdarma. 
V případě potřeby hodiny probíhají on-line.

Více informací najdete na stránkách Dobři-
chovického domku (https://www.dobrichovicky-
domek.cz/). Kontakt na lektorku: Zora, +420 776 
028 441. Těším se na Vás! :)

Z.S.

Ohlédnutí za vinařskými 
slavnostmi

Poslední prázdninovou sobotu se v  Dobřicho-
vicích konaly tradiční vinařské slavnosti, které 
přilákaly milovníky vína z  širokého okolí. Akce 
se uskutečnila na nádvoří křižovnického zámku 
a v jeho přilehlých lokalitách, což poskytlo ideální 
kulisu pro tento den plný chutí, hudby a zábavy. 
Hlavními aktéry slavností byli vinaři z  různých 
koutů Čech a  Moravy. Účastnila se například 
vinařství Volařík, Konečný, Fučík, Průdek, U Křížku, 
Skoupil, Maňák, Skalák a  samozřejmě nemohlo 
chybět vinařství Uherek, které získalo ocenění 
Vinař roku 2024.

Vinaři se ochotně dělili o své příběhy, metody 
výroby a  zajímavosti spojené s  jednotlivými 
odrůdami. Atmosféru slavností výrazně pozvedla 
i živá hudba. Hlavním tahákem byl Charlie Slavík, 
cimbálová hudba a  večer skupina Terne Čhave, 
která svým vystoupením strhla publikum k tanci. 
Jejich mix romské hudby s  moderními prvky se 

ukázal být trefou do černého. Nadšené publi-
kum brzy zaplnilo nádvoří zámku. Vinařské slav-
nosti však nebyly pouze o  víně a  hudbě. U  řeky 
byl připraven také program pro děti, který si užili 
zejména nejmenší návštěvnici. Díky vysokým 
letním teplotám hodně lidí využilo také ochlazení 
v Berounce. Nešťastné bylo ale přizvání kolotočů, 
které během dne narušovaly nevhodně program 
slavností hlasitou hudbou. Majitelé kolotočů tak 
porušili dohodu s městem, a z tohoto důvodu se 
vedení města rozhodlo do budoucna v  termínu 
slavností kolotoče již nezvat. Jinak vinařské slav-
nosti byly skutečně příjemným zážitkem, který 
spojil milovníky vína a všechny, kteří oceňují přá-
telskou atmosféru.

As

Roznos Informačních listů

Vážení čtenáři, do redakce Informačních listů 
se nám ozývají občané, kterým již delší dobu 
nechodí Informační listy nebo jim chodí nepra-

videlně. Pokud se tak děje i Vám ostatním, určitě 
nás kontaktujte na informacnilist@gmail.com, 
abychom mohli tuto informaci předat roznáškové 
službě ze společnosti DOBNET z. s., případně kon-
taktujte napřímo samotnou distribuci. Odpověd-
nou osobou je Petra Stehlíková, tel. +420 605 205 
755. Termíny roznášek do konce roku jsou 20. září, 
25. října, 22. listopadu a 20. prosince. Informační 
listy si můžete také vyzvednout v Infocentru, kam 
roznáška donáší zbylé výtisky.

red.

Objevte sílu a zdraví svého 
pánevního dna

Milé čtenářky, s radostí vám představujeme nové 
skupinové cvičení, které může přinést významné 
zlepšení vašemu zdraví a  pohodlí. Od října se 
v našem centru otevírá speciální program zamě-
řený na terapii pánevního dna. Tato skupina je 
ideální příležitostí pro všechny ženy, které se 
chtějí lépe starat o své pánevní dno.
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Vinařské slavnosti 2024

8× foto Tomáš Hejlek
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Pro koho je kurz určen?
Skupina je určena především ženám, které 

mohou mít po porodu, nebo které se potýkají 
s problémy v oblasti pánve, jako jsou bolesti, únik 
moči nebo nepravidelnosti menstruačního cyklu. 
Pokud se vám tyto problémy zdají nepříjemné 
nebo omezující, cvičení vám nabídne odbornou 
pomoc a praktická řešení.

Co se naučíte?
Pod vedením zkušené fyzioterapeutky Bc. 

Jany Šimkové se seznámíte s tím, jak vaše pánevní 
dno funguje a jaké faktory na něj mají vliv. Získáte 
základní teoretické informace, ale hlavní část 
bude věnovaná praktickým cvičením, která vám 
pomohou posílit a  zlepšit funkci pánevního 
dna. Cvičení jsou navržena tak, aby byla účinná 
a zároveň přístupná pro každého.

Kdy cvičíme?
 termíny: všechny čtvrtky od 3. 10. do 21. 11. 

2024
 čas: 8:30 – 9:30
 počet lekcí: 8
 místo: CKP Dobřichovice

Pokud vás tento kurz zaujal a chtěly byste se 
přihlásit, jednoduše vyplňte přihlašovací formu-
lář na našem webu: https://www.ckp-dobricho-
vice.cz/terapie-panevniho-dna/

Těšíme se na vás!
Mgr. Kateřina Šestáková, CKP Dobřichovice

www.ckp-dobrichovice.cz

Lauf-KulTour 2024 
v Dobřichovicích

Za jednu z  etap svého charitativního projektu 
ve prospěch lidí se svalovou dystrofií si skupina 
německých sportovců Lauf-KulTour 2024 zvolila 
Dobřichovice. Skupina 17 běžců a  cyklistů se 
30. srpna vydala ze Saské Kamenice na 1100 
km dlouhou propagační charitativní tour přes 
Německo, Rakousko a  Česko, aby se 7. září, na 
Světový den Duchennovy svalové dystrofie, 
mohla zúčastnit večerního Birell Běhu na 10 km 
v Praze, a to spolu s dětmi se svalovou dystrofií, 
pro které to byl mimořádný zážitek.

Společná fotografie před zahájením závodu
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Sport

Dobřichovice se tak staly místem, kde se 
skupina setkala se zástupci pacientské orga-
nizace Parent Project (která sdružuje pacienty 
s Duchennovou svalovou dystrofií a  jejich peču-
jící), a  především místem k  přespání a  příjem-
nému osvěžení v řece Berounce po náročné 142 
km dlouhé etapě. Do našeho města se prý příští 
rok rádi vrátí. Budeme se těšit. 

Zrychlete svůj počítač: 
Cenově dostupný upgrade, 
který vás nadchne!
Máte pocit, že váš počítač běží pomaleji než šnek 
na dovolené? Nepropadejte panice, existuje jed-
noduché a  cenově dostupné řešení! DOBNET 
vám nabízí upgrade, který vrátí vašemu počítači 
šmrnc.

 Proč potřebujete upgrade?
Mnozí si myslí, že pomalý počítač nutně 

znamená koupi nového. Ale to je omyl! Často 
stačí pár vylepšení a  váš starý stroj poběží jako 

nový. A nejlepší na tom je, že nemusíte být tech-
nický génius ani milionář.

RAM: Malý modul, velká změna
RAM je jako mozek počítače: čím více jí máte, 

tím lépe si poradí s multitaskingem. Výměna nebo 
rozšíření RAM je jednoduchý a  efektivní způsob, 
jak vylepšit výkon. DOBNET se postará o  vše 
potřebné a vy si budete užívat plynulé přepínání 
mezi okny a aplikacemi bez jediného záseku.

SSD: Rychlost světla
Ještě stále používáte klasický HDD disk? Pak 

je čas na změnu! SSD disk je jako turbo pro váš 
počítač. Spouštění systému a aplikací je bleskové 
a připadáte si jako ve sci-fi filmu. A to vše za velmi 
přijatelnou cenu. Věřte nám: jakmile jednou 
okusíte rychlost SSD, nebudete chtít zpět.

Uklizený systém, šťastný systém
Váš počítač je možná trochu bordelář, ale 

DOBNET ho uklidí! Naši odborníci důkladně 
vyčistí váš systém, odstraní zbytečné soubory, 
optimalizují nastavení a zajistí, aby vaše zařízení 
fungovalo jako hodinky. Generální úklid, ale bez 
prachu a starostí.

Přátelská a odborná pomoc
DOBNET není jen parta techniků, ale také 

vaši sousedé a  přátelé. Víme, že technologie 
mohou být matoucí, a proto k vám přistupujeme 
s  úsměvem a  pomocí. Vše vám srozumitelně 
vysvětlíme a  zajistíme vaši maximální spokoje-
nost. Chceme zrychlit váš počítač, ale i zlepšit váš 
den.

Nenechte se zpomalovat!
Rychlý a  spolehlivý počítač je základ, ať už 

pracujete, hrajete hry nebo jen surfujete po inter-
netu. Přijďte do servisu DOBNET a nechte nás, ať 
vám pomůžeme dostat z vašeho počítače to nej-
lepší. Rychlý upgrade, přátelské ceny a odborná 
péče, to je kombinace, jež vás přesvědčí.

Navštivte DOBNET a  dejte svému počítači 
druhou šanci. S  námi se nemusíte bát žádných 
skrytých poplatků ani složitostí. Jednoduše 
rychlý, spolehlivý a  cenově dostupný upgrade, 
který vás nadchne. Tak na co ještě čekáte? Přijďte 
a zjistěte, jaké to je mít počítač, který vás nezpo-
malí! Volejte +420 277 001 111 nebo pište na 
info@dobnet.cz.

Z volejbalu

V následujícím přehledu uvádíme rozpis domá-
cích utkání našich prvoligových mužů do 1. 11. 
a  rozvrh podzimní části mužů a  žen hrajících 
krajský přebor 2. třídy.

MUŽI A, 1. liga
20. 9. s MFF, 4. 10. s Libercem, 25. 10. s Č. Budě-

jovicemi a 1. 11. s ČZU.
ŽENY, KP 2.tř.
První dvojzápas děvčata odehrála již 8. 9. 

v Hořovicích, kde zvítězila dvakrát 3:1. Dále hrají 
doma:

14. 9. s Mníškem, 21. 9. Novým Strašecím, a 5. 
10. s Rakovníkem. Pak hrají až 26. 4. doma.

MUŽI, KP 2. tř.
Naši ve své soutěži odehráli již dva dvojzá-

pasy; v  Tuchlovicích vyhráli dvakrát 3:0, doma 
prohráli s  Rakovníkem také dvakrát 0:3. Doma 
budou hrát 21. 9. s  Berounem, 5. 10. s  Rakovní-
kem a potom až 26. 4. s Tuchlovicemi.

HgS Malí tenisté vybojovali 1.místo ve Středočeském kraji

Dobřichovické závody pro děti Řevnické závody pro děti
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Nejlepší minitenisté ve 
Středočeském kraji jsou ze 
Sokola Dobřichovice
Krásný úspěch letos vybojovali malí tenisté 
z Dobřichovic trénující v tenisové a fitness akade-
mii MS GEM, kdy téměř bez ztráty jediného zápasu 
zcela bezkonkurenčně porazili všechny týmy ve 
Středočeském kraji. Máme velkou radost, že jsme 
během roku dokázali vytrénovat a sehrát takový 
tým. Velká gratulace dětem, trenérům i rodičům.

S naším trenérským týmem dbáme na kom-
plexní přístup – správnou motivaci, vhodné vzory, 
budování charakteru a  pohybových dovedností, 
zlepšování kondice a úderů, plynulý přechod do 
soutěžní atmosféry (zbavování strachu), spolu-
práci s rodiči a neustálé tmelení kolektivu. 

Pokud se chcete stát naším členem a zapojit 
se do Minitenisové speciálky (4 – 7 let), pro kterou 
máme připravený zábavný tréninkový koncept, 
díky kterému dokážeme využít potenciál vašeho 
dítěte na maximum a  probudit v  něm malého 
sportovce, milujícího pohyb se zaměřením na 
tenis, tak vás velmi rádi přivítáme mezi nás.

Držíme palce na MČR a hurá opět na trénink!
Jiří Machek

Dvě čtvrtá místa vezou 
atleti ASK Dipoli 
z Mistrovství České 
republiky do 22 let
Hned 3 junioři ASK Dipoli se představili na Mist-
rovství České republiky do 22 let, které se konalo 
v  Jablonci nad Nisou. Všichni předvedli skvělé 
výsledky a  umístění do TOP 10, a  to i  ve starší 
kategorii!

Jako první se představila juniorská mistryně 
na 100 m překážek Klára Zbožínková. Ta s přehle-
dem postoupila do finále, kde těsně zaostala za 
bronzovou medaili a  bere nepopulární 4. místo. 
Poté se představil další medailista z  juniorského 
šampionátu, Mikuláš Mutinský. Ten tentokrát 
zvolil ‘jen’ svou nejsilnější disciplínu, kde také 
potvrdil, že bude patřit k  favoritům a  s přehle-
dem postoupil do finálové osmičky. Ve finále se 
bil statečně, ale opět to nestačilo na lepší než 4. 
místo. Posledním účastníkem byl také bronzový 
medailista z  MČR, junior Matyáš Urban. Matyáš 
se představil na trati 5.000 m, ale úmorné vedro 
mu vzalo spoustu sil a doběhl do cíle na 9. místě 
v kategorii 22 let.

Dětské atletické závody pro děti
V Dobřichovicích a  v Řevnicích uspořádalo 

ASK Dipoli atletické závody pro děti. Odpolední 
závody využilo přes 100 dětí, aby si poměřily síly 
ve skoku do dálky, v hodu medicinbalem, v běhu 
na 50 m , 150 m a 200 m. Kromě výkonů ale děti 
zažily skvělé odpoledne plné pohybu.

Úspěšné závody European Kids Athletics 
Games pro ASK Dipoli

Na začátku září každoročně proběhl v  Brně 
tzv. EKAG (Evropské atletické hry mládeže). Letos 
již jako 19. ročník, a  sešlo se na něm více než 
2.000 závodníků z  více než 18 zemích Evropy. 
ASK Dipoli vybojovalo rekordní počet medailí 
a  chybělo málo, aby se přidali i  další, kteří měli 
několik umístění do TOP 6.

Hned první den nám udělala radost Barbora 
Houdková (2012), která vyskákala stříbrnou medaili 
ve skoku vysokém. Druhý den ji napodobila Valen-
týna Nováková (2013) ve stejné disciplíně. Zde 
byla škoda, že Vali zlatou medaili prohrála jen na 
nezdařené pokusy, protože vítězka skočila stejně 

vysoko. Další medaili, tentokrát bronzovou, ve 
skoku vysokém vybojoval Lukáš Babáček (2009), 
který na EKAGu startoval naposledy. Další bron-
zovou medaili vybojovala Adéla Houdková (2010) 
v  běhu na 100 m překážek a  tu poslední získal 
Adam Mertens (2013) v běhu na 60 m.

Výhra v I. lize



12

9/2024

Pozvánka: Dobřichovický běh
Ve sportovním areálu TJ Sokol Dobřichovice 

proběhne již 3. ročník Dobřichovického běhu. Na 
minulém ročníku se proběhlo více než 200 lidí 
od malé až po velké, startovné bylo vybíráno na 
vrhačské sektory v Dobřichovicích; ty jsou již vysta-

věny, takže vybrané startovné pro letošní rok bude 
použito jinde (více informací později). Akce se usku-
teční 10. 11. 2024 a jsou zváni všichni běžci i neběžci.

Soustředění pro dospělé i mládež
Během podzimních prázdnin se vydá mládež 

ASK Dipoli do Krkonoš na podzimní tréninkový 

kemp. Zhruba 70 mladých atletů bude trénovat mini-
málně 2x denně na to, aby pak mohli zazářit v halové 
a letní sezóně. Druhé soustředění na podzim se usku-
teční pro dospělé. Už tradiční soustředění v Sušici se 
uskuteční o jednom z víkendů v říjnu.

ASK Dipoli

Slavnostní usazení soch na 
Cestě Mramoru

V pátek 30. srpna se v 16 hodin konala na Cestě 
Mramoru významná slavnostní akce, která při-
lákala milovníky umění i  místní obyvatele. Na 
této události jsme s  radostí přivítali tři sochaře, 
Kurta Gebauera, Elizabeth Habermannovou 
s jejím profesorem Radomírem Dvořákem a Pavla 
Charouska, kteří se zúčastnili 8. ročníku ročníku 
sochařského sympózia. Díky jejich mistrovství 
a  kreativitě byly na Cestě Mramoru přidány tři 
nové, unikátní sochy, které se nyní staly trvalou 
součástí tohoto uměleckého projektu.

Během celé akce nás doprovázel Petr Váňa, 
zakladatel sochařského sympózia, který se podělil 
o své zkušenosti a pohledy na vznik nových umě-
leckých děl. Jeho vášeň pro sochařství a  odda-
nost tomuto projektu byly patrné v  každém 
jeho slovu. Účastníci měli možnost nahlédnout 
do procesu tvorby a dozvědět se více o inspiraci 
a technikách, které sochaři využívali.

Atmosféra vernisáže byla jedinečná. Sochy, 
které nyní zdobí Cestu Mramoru, jsou nejen umě-
leckými skvosty, ale i symbolem lidské kreativity 
a odhodlání. Každá z nich přináší do krajiny svůj 
vlastní příběh a  charakter, což z  Cesty Mramoru 
činí stále vyhledávanější kulturní místo.

Tato událost byla důkazem, že umění má 
moc obohacovat naše životy a  prostor, ve 
kterém žijeme. Díky těmto novým dílům se Cesta 
Mramoru stává ještě inspirativnějším místem, 
kde se spojuje příroda s uměním v dokonalé har-
monii. 

As

Křest knihy Dějiny 
Dobřichovice

V galerii Bím Bar proběhne 25. září od 19 hodin 
křest knihy Dějiny Dobřichovice. Jedná se o knihu 
pátera Josefa Hradského O. Cr. (1874-1938), člena 
řádu Křižovníků s  červenou hvězdou a  faráře 
v Dobřichovicích, který ji dokončil v roce 1931.

Knihu jazykově upravil a  předmluvu k  ní 
napsal Václav Kratochvíl. Doslov a  poděkování 
Jan Syblík, vzpomínky Zdeněk Havlík a  Marie 
Lauschmannová. Kniha je doplněna fotografiemi 
z archívu Jana Neuberta, který knihu za finanční 
podpory města Dobřichovice také vydal.

Josef Hradec byl významnou postavou Dobři-
chovic. Byl výborným hudebníkem, zpěvákem 
a společníkem. V pokročilém věku začal studovat 
na Přírodovědecké fakultě Univerzity Karlovy. 
Koncem 20. let začal psát toto dílo, které dokončil 
v  roce 1931 ještě před svým odchodem na faru 

do Turska. Nazval ho „Dějiny Dobřichovic“, ale 
běžně se mu říkalo „Hradcova kronika“. Kniha je 
rozdělena na tři části. V  první části se dočteme 
o  zdejší geologii, prehistorické době, květeně 
a zvěři, která se zde vyskytovala. Ve druhé všeo-
becné části se v jednotlivých kapitolách dozvíme 
o  původu osady dobřichovické, řádu Křižovníků 
s  červenou hvězdou, o  přírodních pohromách, 
o  životě zdejšího lidu za starých dob a  mnoho 
dalších informací. V  části poslední, nazvané 
zvláštní, se dozvíme informace o  jednotlivých 
domech, Panském dvoře, Židovně a  o osudech 
selských gruntů a některých dalších domů.

Knihu zakoupíte v místní knihovně a Infocen-
tru za 250,- Kč.

As, zdroj Dějiny Dobřichovic

Pozvání na americké 
hudební bluesové duo Billa 
Barretta a Brada Lewise
6.  října v 19:30 pořádá KC Dobřichovice koncert 
jednoho z nejlepších světových hráčů na foukací 
harmoniku a  vynikajícího amerického zpěváka 
Billa Barretta. Během jeho třicetileté kariéry 
vystupoval a  nahrával se světoznámými umělci 
i  orchestry, například s  L.A. Philharmonic, The 
Kronos Quartet nebo s  výjimečnou zpěvač-
kou Natalie Merchant (10  000 Maniacs, v  roce 
1990 jste ji například mohli vidět v  Olomouci 
na jednom podiu s Billy Braggem a frontmanem 
R.E.M. Michael Stipem), působil ve skupině The 
Neptune Blues Club po boku kytaristy Marca 
Forda nebo bubeníka Stephena Hodgese (hrál 

a  natáčel s  Tomem Waitsem jeho nejlepší alba) 
i v  seskupení Bastards of Belleville. Jeho častým 
partnerem bývá např. i  Marcus Watkins (Eric 
Burdon, Johnny Hallyday aj.). V  České republice 
byl několikrát jako člen newyorských Hazmat 
Modine a  také na třech turné v  duu s  Ryanem 
Donohue, s  Michaelou Gomez, někdejší spolu-
hráčkou z  Hazmat Modine, i  Bradem Lewisem, 
bluesovým kytaristou a zpěvákem s duší rockera, 
původem z  kanadského Toronta, kde vyhrál 
soutěž zpěváků, ale žije stejně jako Bill v Kalifor-
nii. Před lety vystupovali také u nás v Dobřichovi-
cích. Koncert se uskuteční na zámku v restauraci 
U  věže. Vstupenky zakoupíte v  Infocentru nebo 
na místě před koncertem za 250,- Kč (200,- Kč pro 
seniory).

As

Festival svíčkové omáčky

V sobotu 12. října po dopoledních farmářských 
trzích zůstane řada stánkařů na místě, neboť 
budou své zboží nabízet i  po obědě návštěv-
níkům již 6. ročníku Festivalu svíčkové omáčky 
– memoriálu Jenufa Šuchmy. Konečný počet 
soutěžících ještě není znám a  stále je k  dispo-
zici několik volných míst. Proto se obracíme na 
všechny vyhlášené rodinné kuchařky a kuchaře, 
aby odložili ostych a nechali se přesvědčit k účasti 
v  obnovené soutěži. Stačí si na www.gei-sa.
cz prostudovat pravidla a  pak napsat mail (jiri.
geissler@aukcredit.cz), nebo zvednout telefon 
a  zavolat (605 231 332) a  přihlásit se. Vstup do 
soutěže je umožněn jedincům, kuchařům ama-

Starosta Petr Hampl s Petrem Váňou slavnostně otevřeli další část chodníku s novými sochami

Kultura u nás i v okolí
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KŘEST KNIHY 
DĚJINY DOBŘICHOVIC

V GALERII BÍM BAR & LOUNGE

ve středu 25. září 2024 v 19 hodin

Knihu jazykově upravil RNDr. Václav Kratochvíl  

a vydal Jan Neubert ve spolupráci s městem Dobřichovice. 

Dobřichovice
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térům i profesionálním týmům, reprezentujícím 
známé i méně známe restaurace a občerstvovny. 
Soutěžící se utkají mezi sebou o  přízeň jak 
odborné poroty, do které se letos vrací po letech 
opět Václav Neckář, tak i laické veřejnosti. Soutěž 
bude odstartována ve 14 hodin. Kdo si netroufne 
vařit, ale má ambici alespoň ochutnávat a  kibi-
covat, bude k  tomu potřebovat degustační 
pásek. Pásky budou k  zakoupení v  předprodeji 
v místním Infocentru.

Přejme si, aby všechna voda z  nebe do té 
doby spadla a příliš nám neublížila. A taky aby 
se návštěvníci bavili alespoň tak, jako v  před-
cházejících ročnících. Moderátorem odpoledne 
bude Petr Král, který má připravenu řadu rozho-
vorů a  u mikrofonu se bude střídat s  hudební 
skupinou Třehusk. Její píseň „Svíčková se šesti“ 
bude v  závěru uvádět vyhlašování vítězů. 
Organizátoři děkují městu Dobřichovice za 
finanční podporu formou grantu. A  skutečně 
velmi děkují i panu Tomáši Bímovi, který stejně 
jako v  letech minulých, připravuje originální 
diplomy pro vítěze.

Pořadatelé z  Agentury GEI-ŠA proto vyzý-
vají čtenáře Informačních listů – udělejte si uzel 
na kapesníku, dnes možná spíše poznámku 
v  mobilu, a  přijďte ochutnat široké spektrum 
omáček se společným názvem SVÍČKOVÁ.

Jg

Norbi Kovács & Olin 
Nejezchleba 

Norbi Kovács zahájí 16. října v 18 hodin v dobři-
chovickém zámku svou výstavu fotografií Z cest, 
a  to v  den svého koncertu. Vystoupí společně 
s  Jaroslavem Olinem Nejezchlebou, se kterým 
pravidelně spolupracuje, například i  při vystou-
peních s Ivanem Hlasem.

Norbi Kovács se narodil v roce 1968 v Šaľe na 
Slovensku a vyrůstal v Šahách, na pomezí hranic 
Slovenska a  Maďarska. Do Prahy se přestěhoval 
v  roce 1992 a  od té doby hrál s různými kape-
lami (Red Wine, Plazma) a  s řadou interpretů 
(Radůza, Petr Skoumal či Mário Bihári). Skládá 
hudbu k reklamě, k divadlu a také k filmu (napří-
klad hudba k filmu U mě dobrý, Occamova břitva, 
Druhý život Jitky K., Rodiče napořád, Dvě slova 
jako klíč).

V současnosti je členem skupin Ivan Hlas 
Trio, Lokomotiva, Kybabu a  Malý Bobr, která je 
milou vzpomínkou na Petra Skoumala. V  roce 
2013 vydal sólové instrumentální album Tak-
žetak, které vychází z  klasických kytaristických 
forem, jako je ragtime, folk, trocha blues, patrné 
jsou i stopy gypsy jazzu či flamenka. V roce 2018 
vyšlo druhé sólové album s názvem 13:31. Kromě 
hudby je jeho velkým koníčkem právě fotogra-
fie. Má za sebou již několik úspěšných výstav 
a  v  Dobřichovickém zámku můžeme jeho foto-
grafie vidět do konce října.

Jaroslav Olin Nejezchleba se narodil se 10. 
ledna 1960 v  Kyjově. Vystudoval hru na violon-
cello na brněnské Státní konzervatoři. V  době 
studií hrával s  cimbálovou muzikou  Písečan. 
V  roce 1981 odešel do Prahy, kde nastoupil na 
post baskytaristy ve skupině  Marsyas. Odtud 
přešel k Vladimíru Mišíkovi do Etc..., kde zůstal 18 
let do roku 2003. S Vladimírem Mišíkem v té době 

Vítězové festivalu svíčkovéomáčky s odbornou porotou v roce 2018

Dobřichovice
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hrával ve volném akustickém sdružení  Čunder-
ground, s Petrem Kalandrou v jeho Blues Session, 
a spolupracoval s celou řadou dalších hudebních 
osobností (namátkou Čechomor, Vlasta Redl, Petr 
Skoumal, Jan Burian, Michal Prokop, Ivan Hlas, 
Nerez, Jiří Bílý, Anna K., Radůza, Vlasta Třešňák 
a  další). V  současné době hraje v  Triu Ivana 
Hlase, ve skupinách Kybabu, Malý bobr a  Etc… 
Jeho hudební kariéru mapuje výběrové 
2CD „25 let v  tom…“, které v  roce 2008 vydalo 
Indies Happy Trails.V lednu 2010 vydává 
label 100PROmotion Olinovo první studiové CD 
s názvem „Noční lov“ a v roce 2018 album „Neče-
kaná návštěva“.

Přijměte pozvání na vernisáž i  koncert, na 
který můžete zakoupit vstupenky s  předstihem 
v  Infocentru. Cena vstupenek je 250,- a 200,- Kč 
pro seniory.

As

LETY

10. října od 19:00, 
školní jídelna ZŠ Lety

Vnitřní klid – teorie vs. praxe; seminář 
cyklu Můj vnitřní nepřítel Přijďte na inspi-
rující přednášku naplněnou prostorem pro 
klíčové okamžiky plné AHA momentů vedoucí 
k  možným a  trvalým změnám. Čekají na vás 
zajímavé informace, kde se zaměříme na 
příčinu toho, PROČ se cítíte ve stresu, neklidu 
či nepohodě a  řekneme si, CO s  tím. Vysvětlím 
vám, proč je kvalita našeho dechu tak důležitá 
a  jak dech souvisí s  tím, jak se cítíme. Naučíte 
se krátké, avšak velmi účinné dechové techniky 
na navození klidu či naopak zvýšení energie 
a  navrácení se z  chaosu v  hlavě zpět do těla. 
Nechte se inspirovat a  najděte svou vlastní 
cestu k vnitřnímu klidu a spokojenosti. Zaujala 
Vás tato pozvánka? Tak neváhejte a  rezervujte 
si své místo na marketa.huplikova@obeclety.cz. 
Počet míst je omezen. Vstup zdarmaDobřichovická 

kultura 
v říjnu 2024

středa 2. října od 19:30 
na zámku
Umění duše

Zahájení výstavy a koncert hudební 
skupiny „Jazzový bastardi“; beseda prof. 
MUDr. Vladimíra Beneše od 18:00 hod. 
vyprodána; pořádá spolek Náruč

neděle 6. října v 19:30 na 
zámku, U věže
Bill Barrett a Brad Lewis 
(USA)

Bluesový koncert s foukací harmonikou, 
zpěvem a kytarou
Pořádá KC Dobřichovice

sobota 12. října na zámku
Festival svíčkové omáčky

Memoriál Jenufa Šuchmy; přihlásit se 
můžete na jiri.geissler@aukcredit.cz ; 
pořádá agentura Gei-ša, J. Geissler

neděle 13. října v 16:00 na 
zámku
Divadlo Elf – O Plaváčkovi

Vstupné 100,- Kč, pořádá KC 
Dobřichovice

středa 16. října v 18:00 
a 19:00 na zámku
Vernisáž fotografické 
výstavy Z cest Norbiho 
Kovácse s koncertem 
Norbiho Kovácse a Olina 
Nejezchleby

Vstupné 250,- / 200,- Kč, pořádá KC 
Dobřichovice

sobota 19. října od 18:00 na 
zámku
Od melodramu k opeře

Pavel Kšica – zpěv a Filip Martinka – 
klavír; vstupné dobrovolné, pořádá 
B. Šarounová a KC Dobřichovice
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Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant všechny 

barvy, Green Shell – typu Araukana a Dark Shell – typu Maranska,  
cena od 230,- Kč/ ks

Prodej: 23. 10. 2024, Dobřichovice – u Městs. úřadu – 14.20 hod.
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky, doprava 189,- Kč za celý nákup,

doporučujeme objednávat! Info :Po-Pá 9.00-16.00 hod. ,tel. 601 576 270, 
728 605 840, www.drubezcervenyhradek.cz 

Jan Preisler – symbolistní malíř našich snů
čtvrtek 24. října od 18:00, školní jídelna ZŠ 
Lety
Přednáška Moniky Sybolové, kurátorky Národní 
galerie Praha.

Jeden z nejdůležitějších umělců středoevrop-
ského symbolismu je rodákem z  Králova Dvora 
a  jeho obrazy plné Múz, venkovských mladíků 
a  smutku jsou inspirovány krajinou Berounska. 
Pojďme si představit klíčová díla Jana Preislera 
a  definovat si jeho důležitost v  rámci českého 
a evropského kontextu. S kým Jan Preisler spolu-
pracoval, co ho inspirovalo a jak číst jeho složité 
obrazy. Vstup zdarma

Úterý 29. a středa 30. října  
SEMINÁŘE PRO SENIORY – PODZIM 2024
Vzdělávací semináře pro seniory zaměřené na 
práci s notebookem a zpracování fotografií, práci 
s  internetem, bezpečnost, mediální gramotnost, 
datové schránky, bankovní identitu apod. To 
vše s  Moudrou Sovičkou a  oblíbeným lektorem 
Lukášem Staňkem. Přihlášky: Markéta Huplíková, 
603  293  139, Barbora Tesařová, 602  191  791, 
podatelna@obeclety.cz

ŘEVNICE

Kino Řevnice – program říjen 2024
www.revnice-bio.cz
vstupné: 150,- Kč, není-li uvedeno jinak

Úterý 15. října, 18:00, Meandr hotelu Corso
Beseda s Radkinem Honzákem  

čtvrtek 17. října, 9:30, sál Zámečku

Setkání seniorů, zahraje Milda Frýdl, leader 
skupiny Třehusk
                   
Neděle 20. října, 18:00, sál Zámečku
Recitál kytaristy Josefa Kanty

ČERNOŠICE

Sobota 12. října, 20:00, Club kino
Acoustic Needles
Svěží zvuk a osobité kompozice, u kterých se pro-
línají vlivy jazzu, funku či hip hopu. Kapelu tvoří 
muzikanti, kteří prošli českými či zahraničními 
hudebními školami (Conservatorium van Amster-
dam, HAMU, Konzervatoř a VOŠ Jaroslava Ježka, 
Gymnázium a hudební škola hl. m. Prahy); kapela 
natočila tři desky – Cycling, Memory a  5.4, kde 
zahostoval například kytarista Miroslav Chyška 

či klávesista Martin Brunner – všechny nahrávky 
jsou k  poslechu na streamovacích platformách, 
některé (Train Station, Ve tmě a  tichu) můžete 
zhlédnout i s klipem. Projekt se zúčastnil soutěže 
Jazz Fruit, kde vyhrál v roce 2022 kategorii Junior. 
Kapela hraje ve složení Emma Vyskočilová/Zaira 
– zpěv, Lukáš Velemínský – kytara, Jakub Eben – 
klávesy, Jan Neruda – baskytara a Vojtěch Záhora 
– bicí. Vstupné v předprodeji na www.smsticket.
cz za 230,- Kč, na místě pak za 250 Kč.

Sobota 13. října, 16:00, Club kino
Pohádky pana Pohádky
Vtipné zpracování známých pohádek O  Budu-
línkovi a  O Červené Karkulce zkušeného autora 
Jiřího Středy pro děti od 3 do 8 let. V alternacích 
účinkují profesionální herci Tereza Slánská, Lucie 
Lichnerová a  Kamil Koula. Do příběhu aktivně 
vstupují i děti, hrají na rytmické hudební nástroje, 
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost
257 721 777, 602 237 037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba
974 861 111, 974 882 103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice
257 711 590

Stavební úřad – 257 711 402

Matrika – 257 712 478

Starosta a tajemník – 257 712 182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s.
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace
Aquaconsult s.r.o. – 251 642 203
pohotovost stálá služba
724 005 900

Poruchy veřejného osvětlení – 
Elektroštika, s.r.o.
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s.
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice
734 208 508

tleskají do rytmu a zpívají, pomáhají k  rozuzlení 
jim dobře známého příběhu. Vstupné 100,- Kč.

Úterý 29. října od 20:00, Club kino
Delta Fuse (IR): Jack McHale – kytara a  zpěv, 
Liam Bradley – baskytara, Sandy Aicken – bicí
Skupina Delta Fuse má za sebou množství kon-

certů v  Irsku a  čtyři rozsáhlá britská turné. Její 
debutové album se jmenuje „A Matter Of Love 
And War“. Tako kapela již v Černošicích jednou na 
jazzovém festivalu hrála a její vystoupení bylo str-
hující. Vstupné v předprodeji na www.smsticket.
cz za 230,- Kč, na místě pak za 250 Kč.

Pavel Blaženín

v sobotu 28. září a 12. října

DOBŘICHOVICKÉ FARMÁŘSKÉ TRHY 
PŘED ZÁMKEM

www.dobrichovicketrhy.cz
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Acoustic Needles v sobotu 12. října v černošickém 
Club kině

Delta Fuse v úterý 29. října v černošickém Club 
kině


